
Ο	  Πολυχρόνης	  και	  το	  αλφάδι	  
	  
Τον	  προπάππου	  μου	  δεν	  τον	  γνώρισα,	  αλλά	  είχα	  την	  ευκαιρία	  να	  ακούσω	  πολλές	  
ιστορίες	  για	  τον	  Πολυχρόνη	  (έτσι	  τον	  έλεγαν)	  από	  συγγενείς	  μου	  που	  τον	  
έζησαν.	  
	  
Μου	  τον	  περιέγραψαν	  σαν	  έναν	  λιγομίλητο	  εργατικό	  και	  πολύ	  καλό	  ξυλουργό	  
που	  όταν	  άνοιγε	  το	  στόμα	  του	  έβγαζε	  αυτό	  που	  τώρα	  θα	  λέγαμε	  «φανταστικά	  
τιτιβίσματα».	  
	  
Μια	  φορά	  λοιπόν	  ο	  Πολυχρόνης	  δούλευε	  στο	  σπίτι	  κάποιου	  για	  να	  του	  φτιάξει	  
κάτι	  –	  δεν	  γνωρίζω	  ακριβώς	  τι,	  αλλά	  σίγουρα	  είχε	  σχέση	  με	  το	  επάγγελμα	  του	  
ξυλουργού.	  
	  
Ο	  «καλοθελητής»	  πελάτης	  σε	  μια	  προσπάθεια	  να	  υποβαθμίσει	  τον	  Πολυχρόνη	  
και	  την	  ικανότητά	  του	  (πιθανόν	  για	  να	  διαπραγματευτεί	  το	  τίμημα	  του	  έργου),	  
έβρισκε	  συνεχώς	  μικροπράγματα	  για	  να	  τον	  πικάρει.	  Ο	  Πολυχρόνης,	  όπως	  
συνήθως	  άκουγε	  και	  δεν	  τσιμπούσε.	  
	  
Σε	  μια	  στιγμή	  αναφωνεί	  ο	  πελάτης:	  	  
«Πολυχρόνη»,	  γιατί	  δεν	  χρησιμοποιείς	  αλφάδι;	  
	  
Ο	  Πολυχρόνης	  τότε	  με	  το	  ύφος	  που	  τον	  διακρίνει	  και	  δίχως	  να	  αφήσει	  κάτω	  
αυτό	  που	  έκανε	  και	  χωρίς	  καν	  να	  στρέψει	  την	  ματιά	  του	  στον	  ομιλητή	  του,	  
αποκρίνεται:	  
	  
«Ο	  καλός	  ο	  μάστορας	  δεν	  χρειάζεται	  αλφάδι	  ...»	  
και	  μετά	  από	  μερικά	  δευτερόλεπτα	  σιγής	  ακολουθεί	  με	  το	  
«...	  και	  ο	  κακός	  πάλι,	  τι	  να	  το	  κάνει;»	  
	  
Ο	  πελάτης	  έμεινε	  άναυδος	  ....	  
	  
Μου	  άρεσε	  αυτή	  η	  αληθινή	  ιστορία	  και	  την	  θυμήθηκα	  διαβάζοντας	  τις	  ορδές	  από	  
σχόλια	  και	  ψευτο-‐δικαιολογίες	  (κατά	  την	  άποψή	  μου)	  που	  σχετίζουν	  την	  
αναβολή	  του	  συνεδρίου	  γιατί	  «δεν	  ήταν	  έτοιμο	  το	  νέο	  site».	  
	  
Φαίνεται	  ότι	  βρήκαμε	  ένα	  άλλοθι	  για	  να	  κρύψουμε	  τις	  πραγματικές	  αδυναμίες	  
μας.	  Αποφεύγουμε	  λοιπόν	  την	  ενδοσκόπηση	  και	  αυτογνωσία	  με	  αποτέλεσμα	  
δυστυχώς	  να	  μην	  έχουμε	  ούτε	  την	  ευκαιρία	  να	  προσπαθήσουμε	  να	  βελτιωθούμε.	  
	  
Φταίει	  λοιπόν	  η	  καθυστέρηση	  του	  νέου	  site	  που:	  

• το	  μητρώο	  μας	  είναι	  σε	  κακή	  κατάσταση	  αλλά	  θέλουμε	  e-‐voting	  
• οι	  παραιτήσεις	  έχουν	  γίνει	  εθνικό	  σπορ	  
• οι	  αντιπαραθέσεις	  δίνουν	  και	  παίρνουν	  
• οι	  διαβουλεύσεις	  για	  το	  καταστατικό	  δεν	  ξεκίνησαν	  
• θέλουμε	  e-‐voting	  δίχως	  να	  έχουμε	  προδιαγράψει	  το	  voting	  
• την	  γραφειοκρατία	  και	  την	  πολυπλοκότητα	  την	  έχουμε	  στο	  αίμα	  μας	  
• εστιάζουμε	  στη	  λεπτομέρεια	  που	  αφορά	  ελάχιστους	  αντί	  να	  κάνουμε	  τα	  

εύκολα	  και	  προφανή	  που	  αφορούν	  τους	  πολλούς	  	  



• οι	  επιτροπές	  δεν	  μπορούν	  να	  κάνουν	  στοιχειώδες	  project	  management	  
	  
Σαν	  λοιπόν	  εθελοντής	  και	  (καλώς	  ή	  κακώς)	  λογικός	  τεχνοκράτης,	  απεχθάνομαι	  
να	  χρησιμοποιείται	  σαν	  άλλοθι	  μια	  υποτιθέμενη	  έλλειψη	  τεχνολογίας	  για	  να	  
καλύψουμε	  την	  ανεπάρκειά	  μας	  (σε	  δεξιότητες,	  χαρακτήρα,	  γνώσεις,	  χρόνο,	  
διάθεση).	  
	  
Δεν	  είναι	  κακό	  ούτε	  πρέπει	  να	  θεωρηθεί	  επιλήψιμο	  να	  πούμε	  και	  να	  
παραδεχτούμε	  ότι:	  
	  

• πέσαμε	  έξω	  και	  υπερεκτιμήσαμε	  τις	  ικανότητές	  μας	  
• υποτιμήσαμε	  το	  μέγεθος	  του	  έργου	  
• δεν	  μπορέσαμε	  να	  οργανωθούμε	  
• έχουμε	  πρόβλημα	  επικοινωνίας	  (intra	  και	  inter)	  
• δεν	  μπορούμε	  να	  διαχειριστούμε	  τις	  αντιπαραθέσεις	  και	  την	  

εσωστρέφεια	  
	  
Όλοι	  μας	  είμαστε	  εθελοντές	  που	  πιστεύουμε	  σε	  κάτι	  και	  θέλουμε	  να	  βοηθήσουμε	  
γιατί	  μας	  γεμίζει,	  μας	  αρέσει,	  μας	  ικανοποιεί	  μια	  εσωτερική	  ανάγκη,	  ...	  (ο	  
κατάλογος	  συνεχίζεται).	  
	  
Ναι,	  με	  πείραξε	  αφάνταστα	  που	  ορισμένοι	  συνέδεσαν	  την	  επικείμενη	  αναβολή	  
του	  συνεδρίου	  με	  την	  υποτιθέμενη	  αναβολή	  του	  site.	  
	  
Είναι	  ανώφελο	  να	  μεταθέτουμε	  ευθύνες	  και	  να	  καταρρακώνουμε	  τους	  εθελοντές	  
που	  ίδρωσαν	  έξω	  από	  αντιπαραθέσεις	  και	  διαξιφισμούς	  για	  να	  προσφέρουν	  ένα	  
«αλφάδι»	  ...	  εύχομαι	  αυτή	  η	  γύρα	  παραιτήσεων	  και	  αλλαγών	  να	  αναδείξουν	  
κάποιους	  καλούς	  μάστορες	  με	  χρόνο	  και	  όρεξη.	  
	  
	  


